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Adrian Sarbu ordinuje CME restrukturalizaci
Aleš Borovan
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Byznys

Firma potřebuje zvrátit negativní trendy, zejména růst nákladů na výrobu programů a výrazný pokles cen akcií
? Média Praha

Majitel Novy, bermudská společnost CME, chce zefektivnit své fungování. Nový prezident firmy Adrian Sarbu, který do funkce
nastoupil od 1. ledna, se chce soustředit především na restrukturalizaci. Deníku E15 to potvrdily zdroje z vedení CME. Sarbu si
především chce blíže posvítit na nepříliš ziskové aktivity firmy na Ukrajině a v Chorvatsku, stejně jako na náklady celé CME.     

Kupříkladu hospodaření ukrajinské televize CME Studio 1+1 skončilo za prvních devět měsíců roku 2008 ve ztrátě 11,3 milionu
dolarů (EBITDA). „Naše operace na Ukrajině budeme v roce 2009 vést mnohem efektivněji než dříve,“ uvedl minulý týden na
americké konferenci o globálním zábavním průmyslu a telekomunikacích finanční ředitel CME Wallace Macmillan.      
Součástí plánu má být i zefektivnění činnosti a možný přesun sídla CME z Londýna do Prahy. Jeho uskutečnění v letošním
roce sice mluvčí CME Romana Tomasová již dříve popřela. Faktem je, že v sídle Novy na barrandovském kopci rychlým
tempem pokračuje rekonstrukce hlavní budovy, která má vytvořit prostor pro nové manažery. „Sarbu si chce přímo na místě
pohlídat Novu, která je ‚zlatou slepicí‘ CME,“ potvrdil E15 zdroj z Novy, který si nepřál být jmenován.      
Podle CME však výše uvedené procesy byly nastartovány již dříve. „O zefektivnění a místní produkci na Ukrajině mluvíme od
léta. Pro Chorvatsko jsme nikdy neplánovali, že by mělo být v kladných číslech v roce 2008. Vždy jsme říkali, že celý pozitivní
rok bude až 2009, a tento plán stále platí.      
Restrukturalizace londýnské centrály probíhá již nějakou dobu, například celý analytický tým se přesunul přímo do
jednotlivých zemí, kde jsou blíže místnímu managementu apod. O omezení investičních výdajů mluvíme od podzimu,“
reagovala mluvčí CME Romana Tomasová. Restrukturalizace by měla pomoci zvrátit dva negativní trendy, které CME postihly
v uplynulém roce: nárůst nákladů na výrobu programů a hrůzostrašný pokles cen akcií. Zatímco na počátku roku 2008 se
akcie CME prodávaly na pražské burze více než za 1900 korun, nyní stojí asi 385 korun.      
Sarbu, který na novém postu nahradil dlouholetého ředitele CME Michaela Garina, je již několik let nejvlivnějším a
nejinspirativnějším manažerem CME. Kupříkladu současné aktivity české CET 21, včetně rozjezdu nových televizních kanálů
nebo nováckého internetu, přesně kopírují strukturu CME v Rumunsku, která vznikla pod Sarbuovým vedením. Sarbu do konce
loňského roku pracoval jako provozní ředitel CME a současně jako šéf operací firmy v Česku, na Slovensku a v Rumunsku.
Tyto funkce si podržel.      
Samotná Nova se k možným dopadům nástupu nového prezidenta CME nechtěla vyjadřovat. „Personální otázky týkající se
CME nekomentujeme,“ mlžila mluvčí Novy Michaela Fričová.

***

Uvažuje se i o přesunu sídla CME z Londýna do Prahy. Sarbu by si tak mohl přímo na místě pohlídat Novu, která je „zlatou
slepicí“ CME


